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Es tanquen 
els cursos 
de formació 
ocupacional

Es presenta 
l’auditoria 
energètica 
del CEIP 
Sant Esteve

Especial 
activitats 
d’estiu

Una trentena d’alumnes
ha format part d’aquesta
promoció que constava
de tres cursos, finançats
per la Generalitat i
la Diputació de Barcelona

josep graells

La volta al món a 
través de la música
El Mediterrani clàssic, Grècia, l’Índia i l’Àfrica, han estat els paratges seleccionats a la tretzena edició 
del cicle de Concerts a la Capella. Instruments insòlits i melodies evocadores han sonat durant els 
darrers quatre divendres a la Capella de Montserrat.

La setmana passada es van caçar 
dos exemplars mascles de senglars 
amb dues batudes. Els animals 
havien causat alguns problemes 
als horts de la zona del Juncà i a 
la zona propera al castell de Clas-
querí. Ha calgut una autoritza-
ció especial per a fer les batudes 
perquè no és període de caça.

Control a la 
població de 
senglars

ACTUALITAT  P3

ACTUALITAT  P4 CULTURA P19 CULTURA P20

Els autors 
Dani Coma 
i Miquel 
Desclot 
presenten 
novetats 
editorials 
per a infants

Ja s’han 
publicat les 
bases del 
novè
certamen 
literari de 
Castellar 
Joan Arús

ACTUALITAT  P4

El proper divendres a l’Actual
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El veterà concurs infantil de la 
ràdio arriba dissabte a les 11 h a la 
seva semifinal. El programa que 
presenten Oriol Plana i Jaume Sol-
devila, amb la col·laboració de la 
Carla Busquets, crema els darrers 
cartutxos aquest mes de juny 
arribant a la fase de semifinals. 
A primera hora participaran els 
equips de 5è i 6è de primària i a les 
12h serà el torn dels equips de 3er 
i 4rt. Els guanyadors de cada cate-
goria, passaran a la gran final que 
tindrà lloc el dissabte dia 14. Tots 
els equips que arriben a les semifi-
nals tenen ja premi assegurat, gen-
tilesa d’Electrodomèstics Juárez.

El QKK arriba
dissabte a les
semifinals

El proper 14 de juny, des de les 
cinc de la tarda fins a les nou del 
vespre, es portarà a terme per 
primera vegada aquesta prova 
de BTT pels voltants del Parc de 
Colobrers.
Tots aquells que teniu experièn-
cia en la pràctica del BTT, podeu 
formar part de la cursa i aquells 
que no la practiqueu però voleu 
passar una bona estona, esteu 
convidats a gaudir d’una tarda 
d’allò més emocionant. 
Trobareu més informació a 
www.4horesresistenciabtt.
blogspot.com
Us esperem a tots!!!!!!

Quatre hores
de resistència
en BTT

Has provat tots els mètodes i 
no hi ha manera? Tens l’ànim 
per terra? Deixar de fumar s’ha 
convertit en tot un maldecap?
La biblioteca et pot donar un 
cop de mà. Trobaràs docu-
ments, llibres i material audi-
ovisual. D’entre tots els llibres, 
n’hi ha un bon feix sobre con-
sells de com tallar la “relació” 
fumador/tabac. Alguns plante-
gen casos reals com Cinquanta 
maneres curioses, enginyoses i efi-
caces de deixar de fumar. D’al-
tres com Salud para fumadores, 
maneres de controlar l’ansietat. 
També disposem de documents 

Vols deixar de 
fumar?

elaborats per la Generalitat. N’hi 
ha d’altres, com En defensa del 
tabaco, que fa apologia dels bene-
ficis morals i espirituals que com-
porta fumar. Si voleu saber d’on 
ve la planta consulteu el llibre La 
diva nicotina “historia del tabaco”. 
No passeu de llarg i entreu, qui 
sap, potser trobeu algun llibre que 
us ajuda a deixar aquest vici tan 
poc saludable. 

ben aviat, horari d’estiu || Aquest 
mes us volem fer un recordatori. 
Dilluns 23, vigília de Sant Joan, 
la Biblioteca obrirà en horari de 
matí, de 10 a les 13:30. De l’1 de 
juliol fins al 15 de setembre, tots 
dos inclosos, l’horari serà de 
dilluns a divendres de les 9.30 fins 
a les 14.00 i les tardes de dimarts i 
dijous de les 17 a les 20.30.

EL LLIBRE DE LA 
SETMANA

‘Les amants’ 
d’Elfriede Jelinek

De què va...
Brigitte i Paula es queden 
embarassades i es casen. Ho 
fan per amor o per què toca? 
Realment viuran la vida que 
desitgen viure o s’equivoca-
ran irremediablement sense 
opció de fer marxa enrera?
Perquè el recomanem...
Retrat sobre la situació de 
la dona occidental, a qui la 
mateixa autora, premi Nobel 
2004, atribueix un destí prefi-
xat molt difícil d’esquivar. 
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Estudiar és quelcom més que pre-
parar-se per al mercat laboral. Així 
ho entenen la majoria de les per-
sones que aquest curs 2007-2008 
han participat als cursos de for-
mació ocupacional i el programa 
de garantia social que ha ofert el 
Departament de Promoció Eco-
nòmica i Ocupacional (DPEIO). 

Aquest dimarts, Cal Botafoc 
ha acollit l’acte de lliurament de 
diplomes dels tres cursos que 
s’han dut a terme. Un de solda-
dor d’estructures metàl·liques, 
un de cuiner i cuinera, i un d’au-
xiliar d’infermeria en geriatria. Es 
tracta de propostes que gestiona 
el consistori, que posa els recur-
sos tècnics, tot i que el finança-
ment arriba des d’altres adminis-
tracions. Els dos primers cursos 
han estat finançats per la Genera-
litat de Catalunya, i el tercer l’ha 
finançat la Diputació de Barce-
lona. En total, unes 330.000 euros 
que han servit per formar 39 per-
sones.

“Ha estat una experièn-
cia molt enriquidora, la reco-
mano a tothom”, explicava una 
de les alumnes del curs de geria-
tria, “ara se m’han obert portes 
que abans tenia tancades”. I 
és que al marge de les possibili-
tats laborals, l’experiència de la 

formació es valora molt des de 
l’àmbit social: “Hem aprés coses 
que podem aplicar en el dia a 
dia, a casa, i a més entre les 
alumnes hem fet un grup d’ami-
gues”, explica l’alumnat del curs 
de cuiner i cuinera. Evidentment, 
trobar feina també és important: 
els 10 alumnes del curs de sol-
dadura ja tenen feina, i per això 
només un dels alumnes va assis-
tir a l’acte de lliurament de diplo-
mes.

bona nota|| “Valorem de forma 
molt positiva la feina dels 
tècnics municipals i el professo-
rat”, explicava el regidor de For-
mació i Ocupació, Joan Creus, 
que ha donat “bona nota” al curs 

que es tanca. “És una experièn-
cia que reforça l’aposta muni-
cipal per les polítiques formati-
ves”, va afegir. Al marge d’aquests 
cursos, però, el DPEIO ofereix 
més serveis a la població que vol 
eines per millorar la seva situació 
laboral. Tal i com apunta Creus, 
“malauradament, hem notat un 
increment d’usuaris en el servei 
de la Borsa de Treball i el Club 
de Feina”, una situació que ve 
donada per la crisi econòmica que 
tot just es deixa notar ara.

més pel futur|| De cara al proper 
curs 2008-2009, el consistori es 
planteja uns objectius ambiciosos: 
“Volem doblar l’oferta, de fet 
hem sol·licitat subvencions per a 
vuit cursos diferents”, apuntava 
l’alcalde de la vila, Ignasi Giménez. 
En concret, es volen oferir al 
municipi dos cursos d’aplicacions 
d’informàtica de gestió, un d’an-
glès d’atenció al públic, un d’admi-
nistratiu contable, un d’ajudant de 
cuiner, un de soldador d’estruc-
tures metàl·liques lleugeres, un 
de treballador familiar, i un Pro-
grama de Qualificació Professio-
nal Inicial, en aquest cas de mecà-
nica i soldadura. Aquest últim 
curs va adreçat a donar continu-
ïtat a les persones que han cursat 
el Programa de Garantia Social, i 
que tinguin menys de 25 anys. El 
DPEIO ha sol·licitat també l’ator-
gament de 22 plans d’ocupació, 
que tenen per objectiu contractar 
persones en situació d’atur per a 
tasques d’interés social.

El futur de la formació ocu-
pacional a Castellar passa també 
per la renovació dels serveis. 
Així, segons Giménez, “esperem 
encetar al setembres les obres 
de construcció del nou taller 
del metall”. Un equipament que 
passa de la nau de Can Carner a 
situar-se al polígon del Pla de la 
Bruguera, i que podria entrar en 
funcionament la primavera de 
l’any vinent. 

Una oferta variada i permanent de 
cursos d’informàtica

En paral·lel als cursos de 
formació ocupacional, el 
consistori també ofereix 
cursos d’iniciació a la 
informàtica. Es tracta 
d’una oferta continuada 
que té molt bona 
acollida. “Aquest curs 
hem posat en marxa 8 
cursets, en els que han 
participat més d’un 
centenar de persones”, 
explicava l’alcalde. Són 
els alumnes del curset ‘La 
informàtica al teu abast’.

Les inscripcions per als 
cursos d’informàtica 
són obertes de forma 
permanent. Les persones 
interessades també 
poden inscriure’s, per 
al curs vinent, a les 
propostes de formació 
ocupacional. Tota l’oferta 
està centralitzada al 
DPEIO, situat a l’edifici 
de Cal Botafoc (carrer 
Sant Llorenç, número 7). 
També es pot trucar al 
telèfon 93.714.42.06

L’alumnat posa bona nota 
als cursos del DPEIO

  A dalt, l’alumnat dels cursos. A baix a l’esquerra Joan Creus i Ignasi Giménez. A la dreta, lliurament d’un dels diplomes. || j. g.

 Ànnia García

Dimarts es van 
lliurar els diplomes 
dels cursos de
formació ocupacional

Des del DPEIO s’han 
sol·licitat un total 
de 8 cursos i 22 
plans d’ocupació 
per al curs vinent
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Dimecres i dissabte passat es 
van organitzar dues batudes a 
la vila que van acabar amb la 
mort de dos senglars mascles. 
Una situació que és la conse-
qüència dels problemes que 
havien generat diversos exem-
plars de senglars als horts de la 
zona del Juncà i també als vol-
tants del castell de Clasquerí.

Davant de les queixes dels 
hortolans de la zona, el depar-
tament de Medi Ambient, a 
instàncies de l’Ajuntament de 
la vila, va autoritzar realitzar 
dues batudes per eliminar el 
problema. El període de caça a 
Castellar s’estén des del mes de 
setembre al de febrer. “Si no hi 
ha danys intentem no actuar, 
perquè és una època compli-
cada”, va dir Joan Beumala, 
cap de colla dels caçadors de 
Castellar, que també actuen a 

  Mireia Sans

El CEIP Sant Esteve vol 
ser una escola verda

  Mireia Sans

Dimecres es va presentar davant 
dels membres del claustre del 
CEIP Sant Esteve una auditoria  
energètica que ha efecuat l’em-
presa MPbata a instàncies de la 
Diputació de Barcelona. Anterior-
ment, tots els alumnes del centre 
havien elaborat una ecoaudito-
ria, analitzant els seus consums 
d’aigua, paper i electricitat. Tot 
plegat, dins d’un projecte per 
convertir el centre en una escola 
verda.

L’escola Sant Esteve està 
formada per quatre edificis: 
l’edifici central -que és el més 
vell-, l’edifici de cicle inicial, l’au-
lari infantil i el menjador. L’es-
tudi ha analitzat els consums de 
cada zona per separat. “L’objec-
tiu de l’auditoria és analizar els 
punts que es poden millorar en 
matèria energètica i de consum 

 El regidor de Medi Ambient, Aleix Canalís, i els responsables de l’estudi davant del claustre del centre. || josep graells

d’aigua”, va dir Sara Piqué de 
l’empresa MPbata, responsable 
de l’estudi. 

Per millorar l’estat del CEIP, 
l’auditoria energètica planteja 
determinats canvis. Així, caldria 
canviar els balasts dels fluores-
cents, uns instruments que fan 
més eficient l’aparell. A més, pel 
que fa a l’estalvi d’energia tèrmica 
caldria instal·lar doble vidre i 
millorar els tancaments, així com 
col·locar una caldera d’alta efici-
ència. Pel que fa a l’estalvi d’aigua, 
l’òptim seria instal·lar aixetes 
amb temporitzador o pulsadors, 
col·locar airejadors i situar un 
sistema de doble botó a les cis-
ternes dels vàters. Totes aques-
tes mesures tindrien un cost total 
de 85.641 euros, que s’acabarien 
amortitzant al cap de 20 anys. 
Aquests canvis permetrien un 9% 
d’estalvi en el consum elèctric, un 
35% en el tèrmic i un 37% en el 
d’aigua. 

les finestres sí || El regidor 
de Medi Ambient del consis-
tori, Aleix Canalís, va valorar 
de forma positiva l’auditoria 
energètica. A més, va comentar 
davant dels membres del claus-
tre del centre que “aquest any 
intentarem posar alumini a les 
finestres del centre i de doble 
vidre”. El consistori està inten-
tant trobar el suport del Depar-
tament d’Educació de la Gene-
ralitat de Catalunya, per tal que 
financiï part de l’actuació.

I és que aquest canvi de 
finestres requereix un pressupost 
de 70.000 euros, gran part dels 
85.000 que suposaria l’actuació 
general. “El problema que tenim 
són els diners, ja que aquest any 
només tenim 50.000 euros per 
totes les escoles del municipi”, 
va afirmar Canalís. Tot i això, 
segons el regidor, “amb temps i 
paciència ho podrem anar fent 
entre tots”.  

Matadepera i Rellinars. “Anar 
a fer una destrossa per anar a 
caçar no val la pena”, va afirmar 
Beumala. El problema principal 
és que ara és època de cries i hi ha 
força garrins.

Així, l’objectiu de la batuda 
era matar mascles. “Per prepa-
rar la cacera busquem petjades 
a la zona i intentem distingir on 
estan els mascles de les famí-
lies”, va dir Beumala. 

“Les dues batudes han 
sortit bé, i cal tenir en compte 
que molts cops no surt del tot 
bé”, va afirmar Beumala. I és que 
en cap dels dos casos no es va 
matar cap garrí, ni tampoc cap 
femella. Tot i això, un dels gossos 
dels caçadors va resultar ferit de 
gravetat.  

D’aquesta manera, amb 
aquestes dues batudes, s’espera 
que els problemes generats amb 
els senglars es redueixin a la vila 
i que no calgui tornar a fer una 
batuda fora del període de caça. 

    Un moment de la batuda amb la captura d’un exemplar de porc senglar. || cedIda

Dos senglars morts 
en dues batudes
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Els primers passos de la 
sisena escola, més a prop

 Mireia Sans

  Redacció

Dimecres va tenir lloc una nova 
sessió del Consell Escolar Muni-
cipal, on es van posar sobre la 
taula qüestions relatives al final 
de curs, com ara la matrícula 
per l’any vinent o els dies festius 
del proper curs. A més, també es 
va avançar que, segons ha infor-
mat el Departament d’Educació, 
abans de l’estiu es podria produir 
moviment de terres als terrenys 
on s’ha de construir l’edifici de 
l’escola El Sol i La Lluna.

“Hem informat, però de 
manera molt informal, de les 
evolucions en la construcció 

  Els terrenys on s’ha de construir l’edifici del CEIP El Sol i La Lluna || josep graells

Divendres passat es va conèixer 
la llista d’admesos a l’Escola de 
Música Torre Balada i a la Llar 
d’Infants El Coral. Pel que fa a 
l’Escola de Música, la majoria de 
sol·licituds s’acceptaran, tot i això, 
de cara al proper curs el centre 
patirà alguns canvis. “La idea és 
obrir l’escola al poble”, va dir 
la regidora d’Educació, Antònia 
Pèrez. 

El cas de l’escola bressol serà 
molt més complicat. Les dades són 
força clares, ja que només s’han 
pogut inscriure un de cada tres 

2 de cada 3 infants no 
entra a llar d’infants

de l’edifici de la sisena escola”, 
va dir la regidora d’Educa-
ció, Antònia Pérez, després del 
Consell Escolar Municipal. El 
Departament d’Educació va infor-
mar al consistori que, en prin-
cipi, abans de vacances hauria de 
començar el moviment de terres. 
De fet, aquest avanç en les obres 
anirà en paral·lel amb la licitació 
de les mateixes.

Més enllà d’abordar aques-
tes qüestions, també es va parlar 
de la futura creació d’un Consell 
d’infants. Segons la regidora, la 
creació d’aquest Consell és interes-
sant sobretot després del procés 
participatiu al voltant dels jocs de 
la plaça Major. “Els infants van 

rebre bé aquest procés i encara 
seran més receptius quan vegin 
els jocs”, va afirmar Pérez. 

Així mateix, els temes rela-
tius al final de curs i a l’inici del 
proper han marcat l’agenda del 
Consell Escolar. S’ha parlat de la 
matriculació pel curs 2008-2009 i 
de les matrícules que queden per 
fer, tenint en compte que hi ha 
demandes que han entrat fora de 
termini. Així, serà ara Inspecció 
qui haurà de treballar en aquest 
aspecte.

A més, també s’ha parlat 
dels tres dies de lliure disposició 
dels que es gaudiran, que seran el 
3 de novembre del 2008 i el 20 de 
març i l’11 de maig del 2009. 

nens i nenes que s’han presentat. 
Per Antònia Pèrez, aquesta situ-
ació de l’escola bressol posa de 
manifest “que la nova escola que 
volem projectar i l’altra que ens 
agradaria fer són necessàries”. 

Ara els dos centres seguiran 
uns calendaris de matriculació 
diferents. L’escola bressol forma-
litzarà les inscripcions entre el 9 i 
el 13 de juny. En el cas de l’escola 
de música, el període de matricu-
lació tindrà lloc el dia 25 de juny, 
de 10 a 13 del migdia i també de 
15.30 a 19.30. També es podrà for-
malitzar els dies 26, 27 i 30 de 
juny, en horari de tarda, de 15.30 
fins a les 19.30. 

Segons la Generalitat, abans de vacances començarà el moviment de terres

Carles Capdevila 
clausura dijous la 
quinzena Escola 
de Pares i Mares

Dijous es posarà el punt i final a 
la quinzena edició de l’Escola de 
Pares i Mares, coincidint amb 
la proximitat de la fi del curs 
escolar que acabarà aquest 
mes. La xerrada, sota el títol 
Educar de molt bon humor, anirà 
a càrrec de Carles Capdevila, 
conegut presentador del pro-
grama de TV3  Qui els va parir, 
un espai que gira al voltant dels 
més petits de la casa. La con-
ferència tindrà lloc dijous 12 
a les 21.30 hores a la Sala de 
Petit Format de l’Ateneu. Com 
sempre, l’activitat és oberta a 
tots els castellarencs que s’hi 
vulguin acostar.  
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Una feina per cada capacitat

Més de 500 sanitaris es
trobaran a la vila el proper dijous

La Sala Blava de l’Espai Tolrà acollirà el proper dijous 
12 de juny una Jornada de Salut en la qual hi partici-
paran més de 500 sanitaris de la comarca, sobretot 
de Sabadell, Terrassa, Rubí i Sant Cugat. La trobada 
té com a objectiu fomentar l’intercanvi d’experièn-
cies i aportacions, a través de diferents ponències. Hi 
haurà tres taules rodones: El dia a dia, La medicina 
comunitària, i Nous reptes, nous camins. La jornada 
està organitzada per l’Institut Català de la Salut. 

Tot sobre la fibromiàlgia, avui al 
Casal Catalunya

L’Associació Catalana d’Afectats de Fibromiàl-
gia (ACAF) organitza avui divendres una activi-
tat a la vila. Es tracta d’una xerrada que porta per 
títol Fibromiàlgia, la visió del metge de família. El 
doctor Xavier Cantero, especialista en medicina 
de família, serà l’encarregat de conduir la xerrada 
i respondre les preguntes de les persones assis-
tents. L’acte és obert a tothom, i tindrà lloc al 
Casal Catalunya a partir de les set de la tarda. 

L’AVAN celebra els seus 15 anys 
amb un sopar solidari

L’Associació Vallès Amics de la Neurologia (AVAN) 
celebra el seu 15è aniversari el proper divendres 
13 de juny. Per fer-ho, s’ha organitzat un sopar que 
tindrà lloc a Fira Sabadell, a partir de les nou del 
vespre, i que serà un espai de trobada de volunta-
ris i associats. El preu del sopar és de 60 euros per 
persona, i per participar-hi cal inscripció prèvia. 
Per a més informació i inscripcions es pot contac-
tar amb l’entitat al telèfon 93.726.85.29. 

L’empresa Cárnicas Merche ha estat guardonada per contractar una noia discapacitada a través del servei Taina, de la fundació Atendis

 Annia Garcia

Fa prop de sis mesos que a la Cár-
nicas Merche hi treballa l’A. És de 
Sabadell, té 18 anys i va arribar 
a la vila a través del servei d’in-
tegració laboral de la Fundació 
Atendis, anomenat Taina. I és que 
l’A. té intel·ligència límit, o una 
deficiència intel·lectual mínima. 
Una característica que no li impe-
deix desenvolupar amb normalitat 
la seva feina, però que la situa en 
un grup de risc d’exclusió social.

Aquesta contractació li ha 
valgut a Cárnicas Merche un 
reconeixement de l’Ajuntament 
de Sabadell, com a ‘empresa soci-
alment responsable en l’àmbit 
de la igualtat d’oportunitats i la 
gestió de la diversitat’. Tot i que 
aquest no era l’objectiu.

“Vam contactar amb 
Atendis després de participar a 
una xerrada que va organitzar 
l’Ajuntament”, explica Antonio 
Gálvez, propietari de l’establi-
ment, “i vaig pensar que podia 
ser bona idea, perquè trobar 
personal és molt difícil avui 
dia”. El castellarenc va explicar 

el projecte a la seva família, i la 
va implicar en el procés. L’oferta 
de treball la va acceptar l’A., que 
després de dos mesos de pràcti-
ques, ja té un contracte indefinit 
elaborant productes càrnics, tot i 
que “acabarà atenent al públic”, 
segons Antonio Gálvez. “Estic 
segur”, matisa.

L’única diferència entre tre-
ballar amb l’A. o amb una altra 
persona és que de tant en tant a 
Cárnicas Merche reben la visita 
d’un tutor de Taina, que fa un 
seguiment de l’experiència laboral 
de la jove. I que una de les treba-
lladores, Mari Àngels Gálvez, s’ha 
fet responsable de la seva feina, 
és la persona de referència de l’A. 
dins l’empresa: “Li vaig explicant 
què ha de fer, com ho faria amb 
qualsevol altra persona que 
arribés de nou, i ella va assu-
mint la seva responsabilitat”, 
explica Mari Àngels.

integració || Cárnicas Merche no 
és l’única empresa de la vila que 
ha decidit donar una oportuni-
tat a aquest sector de la població 
que normalment queda al marge 
del mercat laboral. Corgrap, Esta-

bliments Viena, Huecopack, Digi-
proces i O’pan (a un establiment 
de Sentmenat), també compten 
a les seves plantilles amb perso-
nes amb intel·ligència límit. I la 
situació beneficia les dues parts: 
“Les empreses assumeixen un 
grau més de responsabilitat 

social”, explica Pere Costa, res-
ponsable de Taina, el servei d’in-
tegració laboral de la fundació 
Atendis. I els treballadors i treba-
lladores accedeixen a un dret que 
a més els ajuda a “millorar l’au-
toestima i a guanyar qualitat de 
vida i autonomia”. 

No es tracta d’un procés fàcil, 
ja que les empreses creuen que la 
contractació d’una persona amb 
les capacitats intel·lectuals limi-
tades els portarà problemes. Però 
la integració es fa amb garan-
ties: “Treballem fent cursos de 
formació, que aporten conei-
xements i capacitats”, explica 
Costa, “i des de la fundació fem 
un seguiment continuat, que 
no acaba, de cada contracte”. 
Segons Costa, treballar a empre-
ses ordinàries afavoreix una inte-
gració més normalitzada a la soci-
etat d’un col·lectiu amb dificultats 
per a la inserció.

De moment, l’experiència 
de Cárnicas Merche confirma els 
aspectes positius d’aquestes inici-
atives, que tot i això també poden 
fracassar. Però segons Antonio 
Gálvez, “val molt la pena”: “L’A. 
treballa molt bé, té moltes ganes 
d’aprendre i nosaltres tenim 
suport en tot moment”. De fet, 
és molt probable que l’empresa 
torni a contactar amb Atendis 
per contractar un altre usuari del 
servei. I és que tot i les reticències 
“cada cop és més fàcil implicar 
les empreses”, diu Costa.

  El propietari de l’empresa Cárnicas Merche, Antonio Gálvez. || a.g.
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Més seguretat i cues amb 
el semàfor del carrer Molí

  Mireia Sans

Fa dues setmanes que es va instal·lar un 
semàfor al final del carrer Molí, just al 
costat de la benzinera situada a la carre-
tera de Sabadell. Una mesura que volia 
facilitar la sortida dels vehicles provinents 
d’aquesta via, ja que anteriorment hi havia 
un senyal d’stop amb molt poca visibilitat. 
Tot i això, l’aparició d’aquest nou senyal 
viari ha generat força cues a la zona. Una 
situació que es va manifestar, també, 
durant la sessió plenària de dimarts passat 
quan Convergència i Esquerra Republi-
cana van emplaçar el govern a millorar la 
regulació del nou semàfor.

“Són les cues normals en la posada en 
marxa d’un semàfor”, ha assenyalat Joan 
Alonso, caporal de la Policia Local de Caste-
llar. Tot i això, el cert és que, durant les hores 
punta -d’entrada i sortida de col·legis- és 
quan es produeixen més retencions. Durant 
aquestes hores són agents de la policia local 
els que regulen el trànsit de la zona. Així, 
cal tenir en compte que anteriorment el 
semàfor de la carretera estava permanent-
ment en verd, excepte quan un vianant acci-
onava el botó. En aquesta línia, el regidor de 
Mobilitat, Jordi Carcolé, ha afirmat que “no 
era una mesura destinada únicament a 
la regulació del trànsit, sinó sobretot a la 
seguretat de l’encreuament”. 

‘La joventut i la
política’, una proposta 
de debat de la JSC

Grup3 organitza la 
trobada ‘Ara la joventut 
pregunta’

L’ACA renova les seves 
instal·lacions

La Joventut del Partit dels Socialistes de 
Catalunya (JSC) a Castellar ha organit-
zar per avui divendres una xerrada, amb 
format de taula rodona, que porta per 
títol La joventut i la política. La trobada es 
planteja com una taula rodona en la qual 
estaran representades la majoria de les 
forces polítiques catalanes, algunes enti-
tats i un diputat del Parlament de Catalu-
nya. Tot plegat amb l’objectiu de reflexi-
onar sobre  “les necessitats, interessos 
i inquietuds de la població jove i el que 
aquesta pot donar a la població en 
general”.

L’organització ha previst formular 
als convidats 10 preguntes, que es comple-
taran amb altres 10 qüestions que podran 
plantejar les persones que assiteixin com 
a públic. La taula rodona La joventut i la 
política es durà a terme avui divendres 6 
de juny, a partir de les 19:30 hores, a Ca 
l’Alberola. L’assistència a l’acte és oberta 
a tota la ciutadania./ Redacció 

L’entitat castellarenca Grup3, formada 
per Ramón Villarino, Francesc Casano-
vas i Ferran Batiste-Alentorn, posa en 
marxa una segona proposta de debat. 
En aquesta ocasió es tracta de donar 
veu a la joventut, a través de la xerrada 
Ara la joventut pregunta. Aquesta acti-
vitat es realitza conjuntament amb els 
alumnes de l’IES Puig de la Creu, l’IES 
Castellar i el col·legi El Casal. Es forma-
ran quatre equips d’alumnes i cadascun 
haurà de proposar quatre preguntes per 
a cada convidat. Els convidats són Ignasi 
Giménez, alcalde de la vila i regidor de 
Joventut  i Oriol Pujol, Lluís Maria Coro-
minas i Toni Comín, tots tres diputats 
al Parlament de Catalunya. A cadascun 
dels polítics convidats se li faran pregun-
tes relacionades amb un tema en concret. 
L’objectiu d’aquesta activitat és “moure 
corrents d’opinió a Castellar i pro-
moure la relació d’entitats, dirigents 
i la població”. Les preguntes i les res-
postes s’intercanviaran públicament el 
proper dilluns 9 de juny, a partir de les 
19:30 hores, a la Sala de Petit Format de 
l’Ateneu. / Redacció 

L’Agència Catalana de l’Aigua (ACA) ha 
engegat les obres de remodelació de l’es-
tació de bombeig del col·lector nord de la 
vila. La instal·lació es troba al costat de 
l’empresa Satina i recull les aigües resi-
duals del Racó, El Balcó, Sant Llorenç i 
l’Airesol D, que actualment desemboquen 
directament al riu Ripoll. Amb l’actua-
ció s’aconseguirà que pràcticament totes 
les aigües brutes del municipi passin per 
la depuradora. Les obres, que tenen un 
pressupost de 330.000 euros, han comen-
çat per la reforma de la canonada d’eixida 
situada al carrer Puigventós i duraran 
quatre mesos. / Redacció 

  Les retencions que es produeixen al matí en direcció Sabadell. || josep graells

Actualment, el semàfor segueix cicles 
d’un minut, durant els quals el semàfor 
de la carretera està 15 segons en vermell, 
mentre el del carrer Molí està en verd. 
D’altra banda, durant els 45 segons res-
tants el procés és l’invers. Hi ha excepcions, 
ja que durant l’horari d’entrada i de sortida 
de les escoles de la zona, els semàfors es 
desactiven. I durant aquesta estona són els 
agents de la policia local els que regulen el 
trànsit de la carretera de Sabadell.  

Durant les primeres setmanes, el 
consistori va estar estudiant quina era 
la freqüència més adient que havia de 
seguir el semàfor. Així, ara s’ha arribat 
al que es considera la regularitat òptima 

Una de les boles de formigó que separen 
la carretera de Sentmenat del carrer Sala 
Boadella es va encastar el passat diumenge 
contra contra el para-xocs d’un Peugeot 206 
que es trobava estacionat al carrer Passeig. 
Aquest element va rodolar uns 100 metres 
des de la seva ubicació, i es va encastar en el 
vehicle, que es trobava aparcat a poca dis-
tància de la plaça Calissó. De moment, es 
desconeix si es tracta d’un incident fortuït, 
o si pel contrari, alguna persona o grup de 
persones van treure la bola del seu lloc i la 
van fer rodar.  La policia no ha pogut localit-
zar cap testimoni que presenciés els fets. / 
Redacció.  / FotogRaFia de gemma PeRich 

Una bola de formigó 
s’encasta contra un cotxe

del senyal viari. “Creiem que ja hem 
arribat a una regulació afinada i en 
principi no tenim intenció de tocar-la”, 
ha declarat Carcolé.

El regidor de Mobilitat també ha des-
tacat que el semàfor ha fet molt més senzill 
l’encreuament del carrer Molí amb la car-
retera de Sabadell que anteriorment era 
molt perillós. Una cantonada en què nor-
malment els vehicles s’havien d’esperar 
molta estona per poder arribar a la seva 
destinació. A més, Carcolé ha posat l’èm-
fasi en el fet que s’activi abans el semàfor 
dels vehicles que van en direcció a Saba-
dell, ja que això facilita l’entrada al poble, 
pel carrer Doctor Pujol. 
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Dilluns es va posar el punt i final 
al Curs d’Iniciació a la Llengua 
Oral que han organitzat conjun-
tament el Servei Local de Català 
i les regidories d’Immigració 
i d’Educació. Uns cursos que 
tenien la intenció d’ensenyar 
la base de la llengua catalana a 
persones nouvingudes.

Per Óscar Rocabert, pro-
fessor de les sessions d’aco-
llida, les sessions han funcionat 
molt bé. “Per exemple, l’altre 
dia una alumna que no havia 
sortit mai de casa va agafar 
l’autobús i va anar a l’ambula-
tori de Sant Fèlix a Sabadell”, 
afirmava Rocabert. Les classes 
anaven encaminades a ense-
nyar “català de campanya”, 

  Mireia Sans

Les escoles reben els
diplomes del Projecte Rius

  A.G.

Els alumnes de 5è i 6è de les escoles 
Immaculada, El Casal, Bonavista, 
Mestre Pla, Sant Esteve i Emili 
Carles Tolrà han treballat aquest 
curs en l’estudi del riu Ripoll. Ho 
han fet en el marc del Projecte 
Rius, i després del treball teòric i 
de camp, ha arribat el moment de 
rebre els diplomes que certifiquen 
la seva participació.

Durant aquesta setmana i 
també dilluns vinent, el mateix 
alcalde de la vila, Ignasi Giménez, i 
el regidor de Medi Ambient, Aleix 
Canalís, estan visitant els centres 
escolars per fer el lliurament de 
diplomes, que vénen acompanyats 
de diversos obsequis. Es tracta 
d’un acte que hauria d’haver tingut 
lloc a la Festa del Riu, una celebra-

  Ignasi Giménez i Aleix Canalís a l’escola El Casal. || cedIda

ció que havia de celebrar-se el 24 
de maig i que es va haver de sus-
pendre a causa de la pluja.

Els alumnes que han parti-
cipat del Projecte Rius han efec-
tuat dues visites al tram que tenen 
apadrinat, una a la primavera i 

una altra a la tardor. En l’activitat 
s’han recollit mostres de l’aigua, 
que posteriorment s’ha analitzat. 
Les dades s’han traslladat després 
a l’associació Hábitats, que coor-
dina el projecte d’abast nacional i 
centralitza la informació.  

paraules claus que permetes-
sin als alumnes defensar-se amb 
la llengua catalana. Per exemple, 
durant la darrera sessió se’ls va 
ensenyar a confeccionar un cur-
rículum. 

“A les classes se’ls ha ense-
nyat català, però també se’ls ha 
parlat del poble”, va comentar 
la regidora d’Immigració, Glòria 
Massagué. De la seva banda, la 
regidora d’Educació, Antònia 
Pérez, destacava que “quan els 
pares vénen a matricular els 
nens pregunten on poden estu-
diar català”. D’aquesta manera, 
els més petits actuen com a incen-
tiu perquè els seus pares es deci-
deixin a aprendre.

La bona acollida i el bon funci-
onament de les sessions d’acollida 
fan que no es dubti en repetir l’ex-
periència de cara a l’any vinent .

  Tres dels quinze alumnes del curs amb el seu diploma. || jordI rIUs

Tots aprovats
S’acaben les sessions d’acollida de català

Es manté el ban de sequera

Els nivells dels aqüífers s’estan 
recuperant gràcies a les pluges 
de les últimes setmanes. L’última 
dada, encara provisional, és del 

2 de juny. Segons Sorea, la com-
panyia que gestiona els recur-
sos hídrics, el passat dilluns 
l’aigua del pou font de la Riera 
es trobava a 48’3 metres de fon-
dària, quatre metres per sota del 
nivell d’ara fa un any. La pitjor 

dada del pou en el que portem 
d’any es va registrar a princi-
pis de maig, quan calia baixar 
52’2 metres per trobar aigua. Si 
la situació continua millorant, 
l’Ajuntament derogarà el ban de 
sequera la setmana vinent. 

  Redacció
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Un diumenge 
aprofitat

de curs de Patinatge sobre 
rodes. Renoi, quina festa! Ple 
de gom a gom, amb 120 pati-
nadors, vaig quedar boca-
badada. La música molt ben 
triada, tothom tan ben posat, 
ben maquillats; ni un sol detall 
que hi desentonés, el ball molt 
simpàtic. El públic gairebé 
ni respirava quan va sortir el 
Pinotxo... En conjunt, un èxit 
total, des dels més petits als 
més grans. Jo mateixa em pre-
guntava quantes persones fan 
falta per muntar un espectacle 
com aquest, i que tot surti bé?
Felicitats per tenir una entitat 
amb tanta vitalitat!

 Maria consol casajuana

Per culpa del dia plujós de diu-
menge passat, les paelles d’arròs 
que havíem de fer durant l’Aplec  
de les Arenes es van fer a l’Espai 
Tolrà. Després dels actes a l’er-
mita, unes 150 persones es varen 
aplegar al voltant de l’arròs. La 
festa incloïa també el IX Aplec 
del Centre Excursionista de Cas-
tellar (SEAC). Per això, dins 
d’aquests actes voldria desta-
car l’homenatge que es va fer a 
una bona persona, moderada, 
bon excursionista enamorat de 
la muntanya, discret, estimat 
de tothom. Em refereixo al bon 
amic Gonçal López. Va resul-
tar molt emocionant, recordant 
tantes coses... Una d’elles, ha 
estat l’autor durant gairebé 40 
anys del pessebre que, pels volts 
de Nadal, s’instal·la al cim de la 
majestuosa Castellassa de Can 
Torras. MOLTES FELICITATS!
I el mateix diumenge, a la tarda, 
al Pavelló Joaquim Blume, final 

Un senyal mig tombat per terra

No deu ser per culpa de la pluja que aquest senyal de prohibit parar i 
estacionar s’assembli ara a la Torre de Pisa. Algun vehicle maniobrant 
per la plaça Calissó és el causant d’aquest canvi de perspectiva.
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La Catalunya 
catatònica

Guanyareu però 
no convencereu

Libertad religiosa

 Montserrat riba

 Medir a.ríos

 araceli sanabria

la República Islámica de Irán 
firmaba junto a otros dirigen-
tes religiosos “La declaración 
de Montserrat” donde “quieren 
transmitir la idea de que las reli-
giones no deberían ser nunca 
más origen de confrontación y 
sí de conciliación”.
El pasado 14 de mayo fueron 
detenidos en Irán 5 hombres 
y 2 mujeres “por razones de 
seguridad y no por su fe”, todos 
ellos miembros de la Fe Bahá’ í, 
y conducidos a la tristemente 
famosa prisión de Evin.
Desde la revolución de 1979 
vienen efectuándose arrestos 
indiscriminados, estos últimos 
guardan mucho parecidos a 
los episodios de esa época en 
la que decenas de bahá’í fueron 
citados sumariamente y asessi-
nados.
Pedimos su liberación y que 
se respete el artículo 18 de los 
Derechos Humanos.

informes, inspeccions, avals, 
mesures contra incendis, repe-
tició d’informes, actualitza-
ció de mesures i una tirallonga 
interminable de duplicació de 
paperassa, el Departament de 
Medi Ambient , i la seva oficina 
de l’Agència de Residus de 
Catalunya, encara no ens ha 
atorgat el número preceptiu de 
gestors de residus autoritzats.
Amb aquesta lentitud de 
tràmits, hem deixat de contrac-
tar a nou personal que hagués 
donat servei de recollida i reci-
clatge de residus plàstics a 
moltes empreses del sector 
que en no poder desprendre’s 
dels seus residus a través d’un 
gestor de residus autoritzat, 
s’han vist obligats a llençar 
aquests residus als abocadors 
on a diari s’enterren milers de 
tones de matèries primes sus-
ceptibles de ser reciclades.
Aquesta escrupolositat admi-
nistrativa, que de vegades 
sembla pura negligència, seria 
comprensible i acceptada si 
d’aquesta se’n derivés algun 
resultat positiu pel conjunt 
de la societat catalana, però 
segons el darrer número de la 
revista World Watch i el sindi-
cat CCOO, Espanya va augmen-
tar en un 1’8 % les seves emis-
sions a l’atmosfera de gas CO2 
el passat any 2007, fet que ens 
allunya del protocol de Kyoto. 
Espanya va signar aquest pro-
tocol al 1990 i ara hauríem 
d’estar a un nivell d’emissions 
del 15% i ja n’estem a un nivell 
d’emissions de gasos d’efecte 
hivernacle del 52‘3%. I si en 
tema d’emissions de gasos con-
taminants no estem al dia 
segons el protocol de Kyoto, 
puc assegurar que en temes de 
reciclatge de residus de matè-
ries primes estem a percentat-
ges encara inferiors. 
Ens pot  explicar algú dels que 
ens governen de que coi ens 
serveix tanta esclerosi admi-
nistrativa?
Aquesta absurda escrupolosi-
tat que sorprèn a competidors 
europeus que no l’han patit, no 
hauria de servir com a mínim 
per estar al capdavant europeu 
en reciclatge i en reducció de 
gasos perillosos?
I ja que tot el món ha compro-
vat que això no és així, no ha 
arribat l’hora que la Genera-
litat comenci a fer servir o bé 
l’eficàcia o bé la vista grossa?

El nou semàfor del 
carrer Molí evita 
els col·lapses?

EL DILEMA

Sé que abans hi havia una 
mica d’embolic. Penso que els 
semàfors sempre són millor 
que les rotondes. Aquesta 
“rotonditis” que patim sí que 
provoca col·lapses!

Òscar Domínguez
conductor d’ambulàncies

No gaire. Pels que vénen 
pel carrer Molí sí que va bé. 
Però els que vénen de Sant 
Llorenç ara s’han d’aturar 
més estona i això provoca 
cues més llargues.

Manuel García
empleat de gasolinera

No m’hi he fixat gaire però 
no hi veig la utilitat. Semàfor, 
rotonda o policia, però que hi 
sigui a l’hora punta i prou, per 
a regular. De nit, ja em diràs 
quina utilitat té el semàfor!

Andreu Navarro
Banquer

Ara fa tres anys, vam crear una 
empresa per reciclar plàstics, i 
desprès d’haver complert amb 
totes les llicències, els requisits, 

El pasado 10 de abril,  Moham-
mad Jatami, ex presidente de 

Quan més avança el progrés 
i la societat, més difícil és fa 
defensar la veritat ni acompa-
nyada d’informes científics. Al 
tema de les bosses de plàstics, 
sembla com si els hereus del 
“vencereu però no convence-
reu” que Miguel de Unamuno 
cridà valentament contra els 
rebels feixistes del 36 a Sala-
manca, s’hagin passat en bloc 
al costat de l’alcalde Stock-
man, aquell que –segons Ibsen-  
negava l’informe que confir-
mava la contaminació de l’aigua 
del balneari del seu poble. 
Qualsevol governant està dis-
posat a prohibir les bosses 
dels supermercats encara que 
no sàpiguen perquè. Si volen 
suprimir aquestes bosses, ho 
poden argumentar per la seva 
contaminació estètica i res 
més, són de polietilé, innocu i 
fàcilment reciclable. Un recent 
informe de científics canadencs 
i americans demostra que el PC 
desprèn Bisfenol suficient com 
per danyar la salut dels nadons. 
I què diuen sobre les safates 
de Poliestiré expandit, o les 
ampolles de PET, o els embol-
calls tricapa de  molts aliments 
sobre els que hi ha informes 
científics que demostren que 
en contacte amb els líquids des-
prenen hormones com l’estra-
diol i altres substàncies peri-
lloses? Res, no diuen res. Per 
vèncer, com deia Unamuno, 
s’ha de tenir raó, però aquí 
sembla no es tracta de vèncer 
sinó de guanyar diners.
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trucció del nou CEIP El Sol i la 
Lluna. Desprès d’anys de bloqueig 
les obres d’aquest equipament 
escolar seran aviat una realitat 
gràcies, entre altres qüestions, a 
la pressió contínua que ha realit-
zat l’Ajuntament davant el depar-
tament d’Educació. 
- El ple de l’Ajuntament ja ha aprovat 
la ubicació de la setena escola i ha 
iniciat els tràmits per fer la cessió 
dels terrenys a la Generalitat.
- També està aprovat el pro-
jecte d’escola bressol, impres-

cindible per demanar la sub-
venció de la Generalitat i tenim 
garantida l’aportació econò-
mica de l’Ajuntament. 
I el procés avança perquè l’actual 
equip de govern té una cosa molt 
clara: a l’Ajuntament hem vingut a 
treballar, a resoldre problemes i a 
millorar la vida dels ciutadans, amb 
eficàcia i dedicació. Ni tacticismes 
de curta volada, ni interessos par-
tidistes, per sobre de tot això estan 
les necessitats dels nostres convila-
tans. Treballem per millorar la qua-

litat de vida dels castellarencs.
Creien que una escola és molt més 
que una modificació urbanística 
o un projecte. És una aposta de 
futur,  és una comunitat viva en 
què es comparteixen moltes hores, 
moltes emocions, molts senti-
ments, moltes amistats. És un espai 
que condicionarà la vida de molts 
ciutadans que ara són infants. Qui 
no recorda amb una certa emoció 
la seva escola, malgrat que no fos 
la millor del món?
De vegades se’ns obliden aquestes 

El projecte 
educatiu avança

algrat els entre-
bancs i les dificul-
tats, el projecte 
que es va definir al 

mapa escolar, continua avançant:
- En les properes setmanes està 
previst que comencin els movi-
ments de terra previs a la cons-

 Antònia Pérez*

M

raons fonamentals.
Si a Castellar tenim un lloc adequat, 
en un espai privilegiat, amb la pos-
sibilitat de compartir unes instal-
lacions esportives municipals i 
d’oferir una formació física i intel-
lectual de primer nivell, si exis-
teix i és de propietat municipal, hi 
ha alguna opció millor per aquest 
espai  que fer una escola?
Milers de castellarencs en el futur 
n’estaran encantats. 

*Regidora d’Educació

Catalunya, lliure 
de transgènics o 

paradís de la 
indústria a la UE?

a  campanya Som lo 
que Sembrem per 
una Catalunya Lliure 
de Transgènics vol  

portar a debat al Parlament de 
Catalunya una llei que prohibeixi 
el conreu de transgènics a Catalu-
nya. Això la transformaria en una 
zona lliure com ja ho són Astú-
ries, Albacete, Menorca, Euskadi 
i Canàries a l’Estat, i tota Grècia, 
Itàlia, Àustria, Alemanya (de facto), 
França, Hongria, Irlanda i Polònia. 
Són països on els seus ciutadans 
estan conscienciats del risc sobre el 
medi i la salut dels transgènics, i on 
campanyes populars han aconseguit 
canviar l’opinió dels governs. 
Espanya (amb Aragó i Catalunya al 
capdavant) és,  amb Romania, el país 
de la UE amb més conreus transgè-
nics, i on les facilitats per la indústria 
biotecnològica, i la falta de regulació 
han estat més grans. Romania, però, 
ha prohibit ara el conreu de la soja  i 
del blat de moro transgènics.  
Les patents sobre llavors transgè-
niques és una part del negoci  de les 

multinacionals que,  amb la lògica de 
fer diners, volen controlar el mercat 
mundial de fàrmacs i aliments. La 
recta final de la campanya Som lo 
que Sembrem coincideix amb la 
recent publicació d’un estudi inter-
nacional finançat per la ONU, el Banc 
Mundial i la OMS, dut a terme per 
més de 400 científics durant 4 anys.  
En aquest s’analitza la relació entre  
mètodes agrícoles i fam al món. 
Segons les conclusions de l’estudi, 

l’agricultura industrial, de grans hec-
tàrees de monocultius i ús intensiu 
de maquinària i pesticides (que con-
taminen sòl, aqüífers i éssers vius) 
no és la solució de la fam al món, sinó 
part del problema. Afirmen que per 
encarar la greu crisi (que no és de 
falta d’aliments, sinó del mal repar-
timent de la riquesa), els països del 
Tercer Món han de poder retornar 
a l’agricultura de petita escala, sos-
tenible, amb pagesos que treballen 

 Verònica Miró

  Poder concentrat. || joaN MUNdet

ON BRAMA LA TONYINA   Pere Roca
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Moció per la 
llibertat d’en Franki

  L’Altraveu

er uns actes ocorre-
guts a la Festa Major 
de Terrassa del 2002, 
el 8 de setembre de 

2004 es va realitzar el judici on 
s’acusava dos joves de delictes 
d’ultratge a Espanya, atemptat a 
l’autoritat i desordres públics. Un 
agent va dir que li havien passat 
els noms dels joves en un paper 
i que la policia no va reconèixer 
cap dels acusats. Dues setma-
nes després, van ser sentenciats 
a 2 i 1 anys de presó. Es va pre-
sentar un recurs d’apel·lació a 

l’Audiència demanant l’absolució 
d’en Francesc Argemí  (Franki) 
que va ser denegat, condemnant 
a presó el jove egarenc. El con-
sistori de Terrassa, tret del PP, 
va decidir formular una petició 
d’indult en favor d’en Franki. Al 
maig, es va aturar el seu ingrés a 
la presó basant-se en el fet que la 
condemna era inferior a tres anys 
i es corria el risc d’empresonar 
algú que podria ser indultat.
El 22 de març del 2006, els advo-
cats d’en Franki van saber que 
havien denegat la petició d’indult i 
que disposava d’un termini de set 
dies per ingressar a presó. Així 
doncs, es va ratificar la sentència 
dictada pel jutge exmilitar Rovira 
del Canto. La defensa va presen-
tar un recurs al Tribunal Consti-
tucional. El 28 d’abril,  Francesc 
Argemí va ser detingut i empreso-
nat sense avís als advocats i pres-
cindint de la citació prèvia. Actu-
alment es troba a Can Brians 2.
L’Altraveu, a proposta de l’As-
semblea de Joves, va proposar 
al Ple l’adopció dels següents 
acords que van ser aprovats per 
unanimitat:
1-Demanar la immediata posada en 
llibertat d’en Franki, entenent així 
que aquest Ajuntament es suma al 
suport que des d’arreu dels Països 
Catalans s’està fent.
2-Manifestar el compromís de 
l’Ajuntament vers els drets i lliber-
tats fonamentals inherents a tot 
individu en un estat democràtic 
i de dret, mostrant un clar rebuig 
a que es tornin a repetir accions 
repressives d’aquest tipus.
3-Instar el Departament de Justí-
cia de la Generalitat, i en concret a 
la Secretaria de Serveis Penitenci-
aris, Rehabilitació i Justícia Juvenil, 
perquè estudiï d’immediat l’empre-
sonament i es revisi el cas.
4-Instar el Parlament espanyol 
l’abolició del delicte d’ultratge a la 
bandera espanyola.
5-Traslladar l’acord de Ple al Depar-
tament de Justícia; a la Secretaria 
de Serveis Penitenciaris, Rehabili-
tació i Justícia Juvenil; al Ministe-
rio de Justícia; al Parlament espa-
nyol i a en Francesc Argemí.
6-Publicitar l’acord als mitjans de 
comunicació locals. 

P

i cuiden la seva terra. I s’ha d’aban-
donar el model de camps i llavors 
controlats per multinacionals que 
paguen sous mísers a uns campe-
rols per productes per la exportació, 
malbaratant els recursos naturals, i 
deixant a la població sense cap segu-
retat alimentària. 
L’estudi nega així mateix als transgè-
nics el paper de solucionar la crisi ali-
mentària i denuncia els seus perills i 
incerteses. 
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s curiosa la facili-
tat amb la que la 
majoria de la pobla-
ció ens distraiem 

contemplant desastres varis. No 
perquè ens alegrin, però sí com si 
trobèssim certa satisfacció quan 
vénen maldades, quan ens diuen 
que s’ha d’acabar el món. Ara, jo, 
acabo de tornar de la feina: porto 
els pantalons, les sabates i els 
mitjons mullats, perquè sí, m’ha 
enganxat la pluja. I ens havíem de 
morir de set en dos dies? La llàs-
tima és que la irresponsabilitat 
dels polítics, que perden la sang 
freda a la mínima de canvi, els  
surt a compte, perquè nosaltres... 
Encantats de tenir tema de con-
versa a l’ascensor! Doncs vinga, 
ara que ja tenim aigua, que sabem 
que no podrem pagar les hipote-
ques i que el preu del menjar anirà 
pujant, ara que ja estem posats en 
el pitjor, anem per feina: Per què 
estan col·lapsades les escoles? 
Podrà la meva filla estudiar a 
Catalunya o el pla Bolonya l’obli-
garà a marxar del país? Quan es 
creuran les administracions que 
l’habitatge, el treball i el benes-
tar són drets i no luxes? Quan 
parlarem de la precarietat de les 
nostres vides, dels nostres sous? 
Ah, no, no cal que en parlem, ja 
tenim prou en posar-nos a esperar 
la fi del món. 

‘objectiu de crear 
un pol d’atracció al 
centre del municipi, 
iniciat amb el projecte 

de la Plaça Major i el Pla d’Equipa-
ments Comercials, ha de tenir con-
tinuïtat en una proposta a curt, mig 
i llarg termini de l’illa de la cultura, 
que com tantes altres qüestions 
ha de ser fruit d’un ampli consens 
polític i ciutadà, mitjançant el 
Consell de Cultura. La preocupa-
ció no ha de ser l’acabament ràpid 
de tot plegat, sinó dotar de contin-
gut i un ús social atractiu, les dife-
rents fases, degudament debatu-
des i consensuades, per tal que els 
castellarencs i castellerenques ens 
les anem fent nostres.
Entre aquestes qüestions hi ha el 
tema de la mobilitat de cotxes i via-
nants. Com qualsevol centre urbà, 
està bé poder-hi arribar i aparcar, 

A l’entorn de la 
zona de vianants

Com volem
la xocolata?

La pluja no és l’únic 
tema de conversa

per passejar, comprar o utilitzar 
els diferents equipaments cultu-
rals i socials de la zona. L’apar-
cament soterrat, permet fer-ho i 
a més gratuïtament per poc que 
ens hi esmercem. Una zona de 
vianants de prioritat inversa en 
alguns carrers de l’entorn, és una 
mesura conseqüent amb l’objec-
tiu, penso que hauria estat rela-
tivament fàcil un consens, si més 
no polític, s’hi s’hagués cercat des 
de l’inici.
Ara bé una qüestió és arribar-hi 
i l’altre és passar-hi, en aquest 
sentit s’haurien de potenciar altres 
carrers, especialment la Ronda de 
Llevant, mitjançant rotondes, eli-
minació de semàfors fixes i no 
creant una nova mobilitat de via-
nants obligada, posant una escola 
a l’altre banda del nucli urbà.
Per mi és una prioritat la rotonda 
a la cruïlla de la Ronda amb el 
carrer Barcelona. Alhora s’hauria 
d’estudiar tancar l’actual accés 
a la zona de Can Casamada, eli-
minant el semàfor correspo-
nent i obrint un nou accés des del 

carrer de la Garrotxa per la zona 
del Forn de Can Santpere (de fet 
el traçat ja hi és, s’ha de millorar 
i evitar passar per davant de la 
masia de Can Santpere).  Aquest 
fet permetria fer un circuit de pri-
oritat inversa (lliure de la polse-
guera dels cotxes) de vianants i 
de bicicletes molt atractiu (només 
els vehicles dels propietaris de 
terrenys per accedir-hi), des del 
Parc de Colobrers, un tram del 
camí de Can Casamada i retorn, 
passant per l’antic viver (senyals 
del Vallès Natural) fins al cemen-
tiri. Abans d’arribar al cementiri, 
hi ha un corriol a millorar, només 
per a vianats, que ens retorna al 
Parc de Colobrers.  De fet sempre 
he defensat que resulta més 
barat de fer i de mantenir vials 
de passeig ja existents o recupe-
rar antics traçats com el camí de 
Castellar a Sant Feliu, que no pas 
construir-ne de nous. Aquests en 
tot cas han de ser per enllaçar 
camins ja existents. 

*Membre de la secció local d’ERC

n el ple del passat 
27 de maig, un dels 
acords presos per 
unanimitat va ser 

la modificació de dues ordenan-
ces (la tercera prevista, la de 
les taxes de l’aigua, va ser reti-
rada per l’equip de govern unes 
hores abans del ple). Volem fixar 
la nostra atenció en l’ordenança 
fiscal número 24: taxa per l’esta-
cionament de vehicles de tracció 
mecànica a les vies públiques 
municipals. Per entendre’ns, el 
preu de les zones blaves. 
Aquesta és una decisió que s’hau-
ria d’haver pres en la comissió 
d’ordenances, però no va ser així. 
Aquest cop, inusualment, la comis-
sió no va ser convocada. De fet, 
estava ja dat i beneït. La mesura 
que es portava al ple i que es va 
aprovar, la primera mitja hora 
d’aparcament en zona blava gra-
tuïta, forma part d’una proposta 
del programa electoral del PSC. 
En la promesa electoral deien: 
“farem gratuïta la primera mitja 
hora de zona blava”. El Pla d’ac-
tuació Municipal (PAM) de l’equip 
de govern també ho recull: “oferir 
30 minuts d’aparcament gratuït 
a l’àmbit de la zona blava”. Però 
el que no diu, és que la fracció 
horària abans valia 0,70 euros per 
hora, i ara val 0,80 euros.  
El que volem dir és que potser 

en tota la publicitat que n’ha fet 
l’equip de govern, hauria de dir 
també que aquesta mitja hora 
només serà gratuïta per aquells 
usuaris que s’hi estiguin mitja 
hora o menys. Però per aquells 
que necessitin la zona blava més 
de mitja hora, o que sobrepassin 
l’estacionament en 5 minuts, no es 
beneficiaran d’aquesta gratuïtat 
tan explicada i a més pagaran 0,10 
euros més l’hora que abans. 
En altres ocasions, sense que 
l’equip de govern anterior ho 
hagués publicitat s’havia modificat 
l’horari de la zona blava a petició 
dels veïns. De fet, va passar de les 
9h del matí a les 9,30h i també es 
va escurçar al migdia de les 13,30h 
a les 13h, per ser un horari més 
comercial i còmode pels veïns. 
Per tant, la proposta que es va portar 
al ple, no recull amb prou exactitud 
allò que sembla que l’equip de govern 
va publicitar en època de campanya 
electoral i fins al dia d’avui. 
Tal com vam dir al ple, ens sembla 
bé la mesura. Com podem oposar-
nos que hi hagi mitja hora d’esta-
cionament gratuït! El que diem és 
que tota la publicitat, tots els titu-
lars i els focs d’artifici per aquesta 
novetat, no es corresponen amb el 
contingut real de la proposta. I que 
quedi clar que aquesta mitja hora 
la paguem tots amb l’augment 
de la tarifa horària, que ningú es 
pensi que ho paga l’Ajuntament, o 
l’empresa concessionària.
Les coses clares, i la xocolata, 
espessa i amb molt cacau. 

*Regidora de CiU

  Francesc Deu*

 Gemma Perich*  Anna Solbes
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SUBVENCIÓ PER A FAMÍLIES AMB INFANTS DE 0-3 ANYS
ESCOLARITZATS EN LLARS D'INFANTS

Presentació de sol·licituds fins al 30 de novembre del ’08.
Tramitació al SAC (passeig Tolrà, 1), de dilluns a dijous de
8.30 a 19 h
 i els divendres de 8.30 a 15 h.
Ajut universal anual de 150 euros per infant.
Més informació: SAC i
Regidoria d'Educació (C/ Major, 2. Tel. 93 715 90 35)
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